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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a személy- és vagyonőrök foglalkoztatási 
anomáliáinak felszámolása érdekében a Belügyminisztérium?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Miniszter Úr előtt sem ismeretlen az a különösen égető probléma, hogy készenléti munkakörbe 
jelentenek be biztonsági őröket, és közben több, mint napi nyolc órát dolgoztatják őket anélkül, 
hogy ezért pótlékot fizetnének nekik. Ennek kapcsán az érintett szakszervezetek többször fordultak 
a kormányhoz, jelezve a munkavállalók kárára történő visszaéléseket (melyeket a munkaügyi 
hatóság is korábban megerősített), de nem történt változás. A készenléti jellegű munkakör 
lehetőséget ad arra, hogy a munkavállalókat havonta 200-300 órát (vagy még ennél is jóval többet) 
dolgoztassák bérpótlékok kifizetése nélkül, ugyanazért a munkabérért, mint amennyiért 174 órát 
dolgozna. Így a megengedett heti 40 óránál, illetve, a túlórákkal együtt maximált 48 órát jelentősen 
túllépi a foglalkoztatás, amivel nem kerül kiadásra a munkavállaló számára a heti szabadnap, 
illetve, a heti pihenőidő.

Jelenleg több mint százezer személy- és vagyonőri engedély érvényes Magyarországon, ám közülük
csupán 39 ezren dolgoznak bejelentve olyan cégnél, amelyeknek a vagyonőrzés a fő tevékenysége. 
Eszerint akár 62 ezer vagyonőr foglalkoztatása kapcsán merülhetnek fel kérdések.

Jellemző, hogy a cégek mára munkaerő-kölcsönzőket vonnak be, hogy elkerüljék a járulék- és 
adófizetést, így alakulnak ki a végeláthatatlan alvállalkozói láncok, amellyel a járulékok 
befizetésének elmaradásával megkárosíthatják az államot, és hozhatják kiszolgáltatott helyzetbe a 
munkavállalókat.

2015-ben indult uniós kötelezettségszegési eljárás Magyarországgal szemben, ám jelenleg még csak
a tárgyalási szakaszban tart az ügy.



Ennek fényében a következőket kérdezem Miniszter Úrtól:

1. Milyen szabályozási és jogalkalmazási lépéseket tervez a Belügyminisztérium a személy- és 
vagyonőrök foglalkoztatása kapcsán fennálló foglalkoztatási anomáliák felszámolása érdekében?
2. Kezdeményez-e a Belügyminisztérium a személy- és vagyonőrök szabálytalan foglalkoztatásának
visszaszorítása érdekében fokozott munkaügyi ellenőrzéseket azokban a munkakörökben, illetve 
munkáltatóknál, ahol alappal vélelmezhető ilyen jellegű foglalkoztatás?
3. Az állami szervek és az állami tulajdonban (köztulajdonban) álló gazdasági társaságok esetében 
milyen eszközökkel garantálják, hogy a velük szerződött személy- és vagyonőr tevékenységgel 
foglalkozó gazdasági társaságoknál csak szabályosan foglalkoztatott személy- és vagyonőrök 
dolgozzanak?
4. Milyen formában konzultál a Belügyminisztérium a személy- és vagyonőr területen működő 
érdekképviseleti szervezetekkel a készenléti jellegű munkakörök kapcsán folyó uniós 
kötelezettségszegési eljárás kapcsán?
5. Tervezi-e a Belügyminisztérium, hogy megoldási javaslatot terjeszt elő a vitatott készenléti 
jellegű munkakörök ügyében?
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